

**LETTER NUMBER 413**

1 1849-02-01

2 Monsieur le Supérieur de l'Institution des Joséphites Collège de la Ste Trinité Louvain

L. st. J. M. J.

Mon cher Supérieur

Me voilà rendu à mes occupations accoutumées. Depuis lundi je dis la ste Messe et je me sens rétabli. Je desire qu'il en soit de même de vous, et que vous ayez des forces suffisantes pour remplir vos nombreux devoirs. Je le demande au Seigneur pour le bien de votre maison et de tout l'Institut.

Je ne sais trop ce que desire Mr Armand. Il paraît que si nos desirons le garder jusqu'à Pâques, nous serions forcés de diminuer ses occupations. Je lui écris pour savoir décidément ce qu'il demande. J'étais malade lorsque le rév. Vicairé a répondu à la première lettre que m'a adressée Mr Armand.

Je prie, de tout mon coeur, le bon Dieu, de vous accorder, demain, à vous et à tous vos chers confrères de tout l'Institut, une foi vive et une charité ardente qui vous rendent tous agréables au divin Maître, et attirent sur vous et sur vos élèves, des bénédictions abondantes.

Croyez à mon sincère dévouement en J. C.

1 fev. 1849

C. G. Van Crombrughe

1 February 1849

To the Superior of the Josephite Institution, Holy Trinity College, Louvain.

Praised be Jesus, Mary and Joseph

My dear Superior,

I am back at my usual occupations. Since Monday I have been saying Mass and feeling much better. I hope that all is well with you and that you have the necessary strength to fulfil your numerous duties. I ask this of the Lord for the good of your house and for the whole Institute.

I am not sure what Mr Armand wants. It seems that if we are to keep him until Easter will have to reduce his work-load. I am writing to him to find out exactly what he wants. I was ill when the Reverend Vicar replied to the first letter that Mr Armand sent me.

With all my heart I pray that the good Lord will tomorrow give you and all your dear Confreres in the whole Institute such lively faith and a burning charity as will make you pleasing to the divine Master, and will attract abundant blessings on you and on your pupils.

Believe in my sincere devotion in Jesus Christ,

1 February 1849

C.G. Van Crombrughe